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1. OPĆE INFORMACIJE  
 

Na temelju članka 138. Zakona o zaštiti prirode (NN 80/13, 15/18, 14/19 i 127/19), članka 16. stavka 

1.,3. i 4. i članka 18., 19., 20. i 21. Uredbe o informiranju i sudjelovanju javnosti i zainteresirane javnosti 

u pitanjima zaštite okoliša (NN 64/08) te članka 19. Statuta Javne ustanove za upravljanje zaštićenim 

dijelovima prirode Varaždinske županije („Službeni vjesnik Varaždinske županije“ broj 16/18 i 8/21), 

Upravno vijeće Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode Varaždinske županije, na 

13. sjednici održanoj 14. studenog 2022. godine, donijelo je Odluku o upućivanju Prijedloga Plana 

upravljanja područjima ekološke mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica na javnu raspravu (Prilog 

3.1.). 

 

1.1. Podaci o predmetu javne rasprave 
 

Plan upravljanja područjima ekološke mreže Livade kod Hudinčeca (PU 053) za razdoblje od 

2023. do 2032. godine izrađen je u okviru projekta „Razvoj okvira za upravljanje ekološkom 

mrežom Natura 2000“, financiranog iz Europskog kohezijskog fonda kroz Operativni program 

Konkurentnost i kohezija. Stručna podrška izradi Plana upravljanja osigurana je kroz ugovor 

„805/02-19/15JN: Usluga izrade planova upravljanja područjima ekološke mreže Natura 2000 

– Grupa 1: izrada planova upravljanja iz skupine 1“. 

 

Naručitelj usluge: Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja 

  

Izvršitelj: Particip GmbH (Stručnjakinje za planiranje: Ana Štrbenac, Marija Martinko Ivanov; 

Stručnjaci za facilitaciju: Ivana Laginja, Ane Sindik) 

 

Jedinica za provedbu projekta: WYG savjetovanje d.o.o. 

 

Nositelj izrade Plana upravljanja: Javna ustanova za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode 

Varaždinske županije 

 

Prema Smjernicama za planiranje upravljanja zaštićenim područjima i/ili područjima ekološke 

mreže (Verzija 1.1., UNDP, 2020) Ministarstva gospodarstva i održivog razvoja, a sukladno 

odredbama članka 138. Zakona o zaštiti prirode ( Narodne novine  broj 80/13, 15/18, 14/19 i 127/19 ) 

i a sukladno odredbama Zakona o zaštiti prirode (NN br. 80/13) i Uredbe o informiranju i 

sudjelovanju javnosti i zainteresirane javnosti u pitanjima zaštite okoliša (NN br. 64/08) na 

službenoj stranici Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode Varaždinske 

županije objavljena je Obavijest o provođenju javne rasprave Prijedloga Plana upravljanja 

područjima ekološke mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica kojom je javnost i zainteresirana 

javnost informirana o vremenskom trajanju javne rasprave, načinu sudjelovanja javnosti s 

prijedlozima, primjedbama i mišljenima, javnom uvidu u Prijedlog Plana upravljanja te terminu 

održavanja Javnih izlaganja. Također, obavijest o provođenju javne rasprave objavljena je u 

dnevnom tisku, u skladu s člankom 16. stavkom 3. Uredbe o informiranju i sudjelovanju 

javnosti i zainteresirane javnosti u pitanjima zaštite okoliša (NN br. 64/08) (Prilog 3.2.). 
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1.2. Podaci o javnom uvidu i javnom izlaganju 

 

Tijekom javne rasprave provedene u razdoblju od 16. studenog 2022. godine do 16. prosinca 

2022. godine, javnosti i zainteresiranoj javnosti omogućen je uvid u Prijedlog Plana upravljanja 

i to na: 

• službenoj internetskoj stranici Javne ustanove www.priroda.vz.hr  

• u prostorijama Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode 

Varaždinske županije na adresi Ulica Stanka Vraza 4, 42 000 Varaždin svakim radnim 

danom od 08:00 do 14:00 sati. 

 

Tijekom javne rasprave, održana su dva javna izlaganja Prijedloga Plana upravljanja na isti dan, 

07. prosinca 2022. godine.  U Vatrogasnom domu Bednja (Trakošćanska 18, 42253 Bednja), s 

početkom u 09:15 sati, održano je javno izlaganje Prijedloga Plana upravljanja za predstavnike 

dionika relevantnih za izradu Plana upravljanja područjem ekološke mreže koje se nalazi u 

Općini Bednja (POVS Livade kod Hudinčeca). U Protupožarnom centru Ljubešćica (Zagrebačka 

ulica 30a, 42222 Ljubešćica), s početkom u 13:00 sati, održano je javno izlaganje Prijedloga 

Plana upravljanja za predstavnike dionika relevantnih za izradu Plana upravljanja područjem 

ekološke mreže koja se nalazi u Općini Ljubešćica (POVS Ljubeščica). 

 

 O Javnim izlaganjima sastavljeni su Zapisnici (Prilog 3.3. i Prilog 3.4.), čiji su sastavni dijelovi i 

evidencije prisutnih na pojedinom javnom izlaganju. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.priroda.vz.hr/
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2. OČITOVANJA, PRIJEDLOZI, PRIMJEDBE NA PRIJEDLOG PLANA UPRAVLJANJA 
 

U roku označenom u objavi javne rasprave na Prijedlog Plana upravljanja zaprimljena su tri 

pismena komentara g. Stunkovića iz Državnog inspektorata Republike Hrvatske. Na javnom 

izlaganju zaprimljeni su isti komentari g. Stunkovića, što je i navedeno u Zapisniku s Javnog 

izlaganja u Općini Bednja. 

U istom roku nisu zaprimljeni drugi prijedlozi, primjedbe ili očitovanja zainteresirane javnosti. 

 

Sažetak zaprimljenih očitovanja, prijedloga i primjedbi s odgovorima nalazi se u nastavku: 

Red. 
br. 

Podnositelj Očitovanje, prijedlozi, primjedbe Odgovor 

JR – 
01 

Ivica Dugački, 
Hrvatske šume, 
Šumarija Varaždin 

U potpoglavlju 3.2.1.1. Evaluacija stanja 
podteme AA. Očuvanje travnjaka i ciljne 
vrste, kao invazivna vrsta koja predstavlja 
ugrozu za travnjake na području obuhvata 
PU navodi se i Amorpha fruticosa 
(čivitnjača). Kako ova vrsta u pravilu raste na 
vlažnim staništima te nije vjerojatno njezino 
pojavljivanje na suhim brdskim travnjacima, 
predlaže se korekcija teksta. 

PRIHVAĆA SE 

JR – 
02 

Hrvoje Stunković, 
Državni inspektorat 
Republike Hrvatske 

Predlaže se u plan upravljanja uključiti 
izvode iz prostornih planova koji se odnose 
na ove lokacije, izvode iz planova 
održavanja Hrvatskih voda koji se odnose na 
ove lokacije ili njihovu okolicu, kao i izvode 
iz planova Hrvatskih šuma, ukoliko se radi o 
šumskom zemljištu 

PRIMLJENO NA 
ZNANJE 
Plan se donosi za 
razdoblje od deset 
godina te se iz tog 
razloga nije ulazilo u 
detalje trenutno 
važećih planova 
gospodarenja i 
održavanja. Ovakav 
sažetak izvoda iz 
planova ne mora 
nužno biti sastavni dio 
plana, već može biti i 
zaseban dokument 

JR – 
03 

Hrvoje Stunković, 
Državni inspektorat 
Republike Hrvatske 

U potpoglavlju 3.2.1.1. Evaluacija stanja 
podteme AA. Očuvanje travnjaka i ciljne 
vrste, u dijelu teksta u kojem se navodi 
bagrem kao invazivna vrsta, predlaže se 
korekcija, budući da se bagrem nalazi na 
popisu šumskih vrsta, a njegovo je širenje 
posljedica zapuštanja poljoprivrednih i 
šumskih zemljišta. Stoga njegova 
invazivnost zapravo proizlazi iz lošeg 
upravljanja zemljištem. 

PRIMLJENO NA 
ZNANJE 
Prema  informacijama 
dobivenim iz MINGOR-
a, bagrem je na popisu 
invazivnih vrsta  

JR - 
04 

Hrvoje Stunković, 
Državni inspektorat 
Republike Hrvatske 

U potpoglavlju 3.2.1.1. Evaluacija stanja 
podteme AA. Očuvanje travnjaka i ciljne 
vrste, u dijelu teksta u kojem se navode 

PRIHVAĆA SE 



    

6 
 

invazivne vrste, predlaže se da se ne navodi 
vrsta Amorpha fruticosa (čivitnjača),  koja 
se zbog svojih ekoloških zahtjeva u pravilu 
ne javlja na ovakvim lokacijama (suhim 
brdskim travnjacima).  

JR - 
05 

Hrvoje Stunković, 
Državni 
inspektorat 
Republike 
Hrvatske 

Predlaže se u planu upravljanja 
definirati potrebu održavanja livada, i 
pokušati naći načine stimulacije vlasnika da 
kose, održavaju livade, i načine održavanja 
ako to vlasnici nisu u stanju održavati. 

PRIMLJENO NA 
ZNANJE 
U planu upravljanja 
već su planirane 
aktivnosti vezane uz 
poticanje održavanja 
livada od strane 
vlasnika, odnosno 
pronalaženje načina za 
održavanje, ukoliko 
vlasnici to nisu u 
stanju činiti 



 
 

 

 

3. PRILOZI 
 

Prilog 3.1. Preslika Odluke o upućivanju Prijedloga Plana upravljanja područjima ekološke 

mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica u javnu raspravu 
 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

Prilog 3.2. Preslika Obavijesti o provođenju javne rasprave Prijedloga Plana upravljanja 

područjima ekološke mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica na službenoj stranici JU 

PRIRODA Varaždinske županije i u dnevnom tisku (Večernji list) 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

Prilog 3.3. Zapisnik s Javnog izlaganja Prijedloga Plana upravljanja područjima ekološke 

mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica (PU 053) održanog u Općini Bednja 
 

ZAPISNIK 

S javnog izlaganja o Prijedlogu Plana upravljanja  

područjima ekološke mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica (šifra: PU 053)  

Javno izlaganje održano je 07. prosinca 2022. godine u Vatrogasnom domu Bednja (Trakošćanska 18, 

42253 Bednja) za predstavnike dionika relevantnih za izradu Plana upravljanja područjem ekološke 

mreže koje se nalazi u općini Bednja (POVS Livade kod Hudinčeca), s početkom u 09:15 sati. 

Na javnom izlaganju u Vatrogasnom domu Bednja prisustvovalo je 14 sudionika (Prilog 1. Preslika 

potpisne liste sudionika). 

Institucija/Organizacija  Ime  Prezime  

Javna ustanova za upravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode Varaždinske županije 

Sanja Kopjar 

Javna ustanova za upravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode Varaždinske županije 

Nikola Ščuric 

Općina Bednja Karmen Grobenski 

Ministarstvo poljoprivrede; Uprava za stručnu podršku 
razvoju poljoprivrede 

Jelena Stipetić 

Upravni odjel za poljoprivredu i zaštitu okoliša 
Varaždinske županije 

Elvis Horvat 

Upravni odjel za poljoprivredu i zaštitu okoliša 
Varaždinske županije 

Valentina Stančin 

Državni inspektorat Republike Hrvatske Hrvoje Stunković 

Zavod za prostorno uređenje Varaždinske županije Dubravka Komes 

Javna ustanova za regionalni razvoj Varaždinske županije 
(JURA) 

Miljenko Ernoić 

Županijska uprava za ceste Varaždinske županije Goran  Slavinec 

Hrvatske vode (VGI za mali sliv Plitvica – Bednja) Ana  Hranić 

 Hrvatske vode (VGI za mali sliv Plitvica – Bednja) Ljubomir Kolačko 

Particip GmbH Marija Martinko Ivanov 

Particip GmbH Laura Pomper 

 
Dnevni red: Registracija sudionika uz kavu  

        Prezentacija Prijedloga Plana upravljanja  
                    Stanka za ručak  

      Rasprava uz kavu   
  

Nakon okupljanja sudionika, u uvodnom dijelu Javnog izlaganja o Prijedlogu Plana upravljanja, 
ravnateljica Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode Varaždinske županije – Sanja 
Kopjar i dodatna stručnjakinja za planiranje (Particip GmbH) – Marija Martinkov Ivanov, pozdravile su 
okupljene sudionike. Nakon toga, ravnateljica javne ustanove održala je prezentaciju Prijedloga Plana 
upravljanja područjima ekološke mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica (PU 053) (Prilog 2. Preslika 
prezentacije Prijedloga Plana upravljanja).  
Nakon prezentacije, uslijedila je pauza za ručak i rasprava uz kavu. Bilješka o raspravi nalazi se u 
nastavku.  



 
 

 

 

Bilješka o raspravi u Općini Bednja:  

Sanja Kopjar (JU VŽ) otvorila je raspravu zahvalivši se svim sudionicima na dolasku u najzapadniji dio 

Varaždinske županije te ih je zamolila da iznesu komentare ili pitanja vezano za PU 053. 

Miljenko Ernoić (JURA) komentira da je vlasnike parcela moguće uključiti i upoznati s područjima EM 

kroz radne akcije. 

Karmen Grobenski (Općina Bednja) sugerira da se promotivnim materijalima ili brošurama može 

povećati svijest javnosti o zaštiti prirode. 

Hrvoje Stunković (DIRH) daje prijedlog da se u sve PU uključe i izvodi iz prostornih planova uređenja 
općina, izvodi iz višegodišnjih planova održavanja Hrvatskih voda koji se odnose na pojedina područja 
EM, te izvodi planova gospodarenja Hrvatskih šuma ukoliko se radi o šumskom zemljištu.  
Nadalje, na stranici 29. Plana upravljanja područjima ekološke mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica  

spominju se strane invazivne vrste – komentira da, niti zakonski, ni u pravnom smislu, nije točno da je 

bagrem invazivna strana vrsta. Bagrem se još uvijek nalazi na popisu šumskih vrsta u RH, a njegovo 

pojavljivanje u većem broju proizlazi iz činjenice da se poljoprivredna i šumska zemljišta zapuštaju, a 

bagrem kao vrlo prilagodljiva vrsta među prvima zaposjeda područje. To bi onda značilo da njegova 

invazivnost proizlazi isključivo iz lošeg ili nikakvog upravljanja zemljištem, a najmanje se može reći da 

je bagrem strana invazivna vrsta jer je davno unešen u Europu pa tako i u RH. Također dodaje da se 

čivitnjača  (Amorpfa fruticosa) zbog svojih ekoloških zahtjeva u pravilu ne javlja na ovim lokacijama, te 

predlaže da ovim PU kao i ostalim PU definira potreba za održavanjem livada i da se pokuša pronaći 

način stimulacije vlasnika da kose, održavaju livade, kao i način održavanja livada u slučajevima kada 

vlasnici više nisu u stanju sami održavati livade. 

Sanje Kopjar (JU VŽ) komentira da su opažanja o prisutnosti invazivnih stranih vrsta zaprimljena od  

MINGOR-a, slaže se da podloga ima nekih nedostataka, ali takve smjernice su dobivene i prema njima 

se PU pisao. 

Marija Martinko Ivanov (Particip GmbH) dodaje da je PU napravljen prema smjernicama naručitelja 

(MINGOR), te da je uvodnom dijelu PU navedena vlasnička struktura, a da su kod opisa glavnih 

gospodarskih djelatnosti navedeni svi upravljači i trenutno važeći planovi upravljanja vodotocima, 

šumama itd. Plan se donosi na deset godina te se iz tog razloga nije ulazilo u detalje trenutno važećih 

planova gospodarenja i održavanja. Vezano uz suradnju Javne ustanove s ostalim upravljačima 

prostora, ona je u PU vidljiva kroz aktivnosti (navodi vezane aktivnosti iz PU). PU služi Javnoj ustanovi 

kao alat u upravljanju ovim područjema ekološke mreže, a spomenuti veliki infrastrukturni projekti 

poput spomenute izgradnje kamenoloma prolaze postupak procjene utjecaja na ekološku mrežu što 

nije u nadležnosti Javne ustanove. 

Hrvoje Stunković (DIRH) komentira činjenicu da se za pojedina područja EM donose (uz općinske 

prostorne planove uređenja) i planovi iz sektora šumarstva te vodnog gospodarstva, a pojedini od njih 

(npr. planovi iz sektora šumarstva) također su i planovi upravljanja područjem ekološke mreže. Stoga 

je nejasno koji plan ima veću važnost – plan upravljanja područjem EM, prostorni plan uređenja općine 

ili plan iz sektora šumarstva, odnosno vodnog gospodarstva i njihova usklađenost je upitna. 

Sanja Kopjar (JU VŽ) dodaje da je, kroz diskusiju s predstavnicima MINGOR-a na jednoj dioničkoj 

radionici za jedan od PU koji se izrađuje, rečeno da svi dionici koji djeluju na području EM moraju 

uskladiti svoje aktivnosti s ciljevima upravljanja koji se utvrđuju našim planovima upravljanja 

 



 
 

 

područjima EM. Planove upravljanja donose javne ustanove kao upravljači područjima EM zbog čega 

se usklađivanje aktivnosti odnosi i na sektor šumarstva i vodnog gospodarstva.     

Marija Martinko Ivanov (Particip GmbH) vezano uz komentar o sukladnosti, navodi općeniti primjer 

šumsko-gospodarskih planova koji se sada izrađuju kao planovi upravljanja ekološkom mrežom te 

navodi da je u PU, u kojima su ciljne vrste/ciljna staništa vezani uz vodene ekosustave, postignut 

dogovor sa Hrvatskim vodama koje će u svojim godišnjim planovima gospodarenja uvažiti ekološke 

zahtjeve spomenutih vrsta/staništa jednom kada se oni točno utvrde, a što je također jedna od 

planiranih aktivnosti u navedenim planovima. Javna ustavnova, u tom smislu, planira aktivnosti koje su 

unutar njezine nadležnosti. 

Sanja Kopjar (JU VŽ) dodaje da je cilj svih planiranih aktivnosti zapravo prikupiti podatke koji su 

potrebni RH za podnošenje izvješća prema EU o stanju ciljnih vrsta i stanišnih tipova u pojedinim 

područjima ekološke mreže.  

Jelena Stipetić (MP) komentira da će planirani rad na područjima male naseljenosti biti vrlo izazovan, 

pogotovo jačanje svijesti o očuvanju staništa i suživot. Na koji način pronaći suživot i provoditi 

eventualno određene aktivnosti (vrlo izazovno). Što se tiče bagrema, postojala je i edukacija o stranim 

invazivnim vrstama na kojima je rečeno da je bagrem strana invazivna vrsta. Postojale su i mjere 

sađenja bagrema, a sada uklanjanja.  

Hrvoje Stunković (DIRH) komentira da poljoprivredno područje ne bi trebalo biti šumsko, te u tom 

smislu se ne bi trebala poticati sadnja šumskih vrsta.  

Hrvoje Stunković (DIRH) komenitra da čivitnjača raste samo na vlažnim područjima, te predlaže da se 

ne navodi u kontekstu ovog PU. 

Karmen Grobenski (Općina Bednja) navodi da se na području EM Livade kod Hudinčeca nalaze 

većinom staračka domaćinstva, a poljoprivredne proizvodnje je sve manje. Postoji područna škola 

Vrbno, primjerice na području EM Livade kod Hudinčeca, u koju polazi tek desetak učenika.  Radno 

sposobni ljudi rade u Republici Sloveniji. Također, postoje zahtjevi koji pokazuju da se ljudi okreću 

turizmu. Smatra da će kroz pet do deset godina svi OPG-ovi prestati kositi svoje parcele. 

Hrvoje Stunković (DIRH) komentira kako moramo razlikovati zaštićena područja i područja ekološke 

mreže. Navodi kako su područja EM, koja su predmet izrade ovog PU, zaštićena samo zbog jedne biljne 

vrste (jadranske kozonoške), dok se u područjima koja se štite u jednoj od kategorija zaštite (park-

šuma, spomenik prirode itd) štiti sveukupna bioraznolikost, dakle sve vrste i staništa. Mišljenja je da 

javnost ne poznaje tu razliku između zaštićenih područja i područja ekološke mreže.  

Sanja Kopjar (JU VŽ) dodaje kako je zadaća JU u područjima EM prvenstveno pratiti stanje očuvanosti 

ciljnih vrsta i staništa, te pokretati odgovarajuće aktivnosti (poput poticanja ili organizacije košnje) 

ukoliko dolazi do pogoršanja stanja.  

Miljenko Ernoić (JURA) komentira da su, u slučaju područja EM Livade kod Hudinčeca, sve parcele u 

privatnom vlasništvu. 

Javno izlaganje završilo je u 12 sati. 

Zapisnik sastavila: Laura Pomper, Particip GmbH 

 

 



 
 

 

Prilog 1. Preslika potpisne liste sudionika (Općina Bednja) 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

Napomena/pojašnjenje – s obzirom na simptome i sumnje na COVID-19, dodatna stručnjakinja za 
facilitaciju Ivana Laginja je, prema naputku i uputnici svojeg liječnika opće prakse, obavila testiranje na 
COVID-19 u Hrvatskom Zavodu za javno zdravstvo, koje je potvrdilo prisutnost virusa. S obzirom na 
činjenicu da je potvrda sumnje na bolest stigla e-mailom u popodnevnim satima u utorak, 6. prosinca, 
Particip GmbH nije bio u mogućnosti osigurati fizičku zamjenu facilitatora. O situaciji je odmah 
obaviještena i Javna ustanova za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode Varaždinske županije. S 
obzirom na vrlo kratak rok za otkazivanje kao i činjenicu da je već veliki broj dionika prijavio svoje 
sudjelovanje, dionička radionica u vidu javne prezentacije nije otkazana, a facilitaciju radionice 
preuzela je dodatna stručnjakinja za planiranje upravljanja, Marija Martinko Ivanov. 



 
 

 

 

Prilog 3.4. Zapisnik s Javnog izlaganja Prijedloga Plana upravljanja područjima ekološke 

mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica (PU 053) održanog u Općini Ljubešćica 

 
ZAPISNIK 

  

S javnog izlaganja o Prijedlogu Plana upravljanja  
područjem ekološke mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica (PU 053)  

 

Javno izlaganje održano je 07. prosinca 2022. godine u Protupožarnom centru Ljubešćica (Zagrebačka 
ulica 30a, 42222 Ljubešćica) za predstavnike dionika relevantnih za izradu Plana upravljanja područjem 
ekološke mreže koja se nalazi u općini Ljubešćica (POVS Ljubeščica), s početkom u 13:00 sati.  
  

Na Javnom izlaganju prisustvovalo je 12 sudionika (Prilog 1. Preslika potpisne liste sudionika). 

 

Institucija/Organizacija  Ime  Prezime  

Javna ustanova za upravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode Varaždinske županije 

Sanja Kopjar 

Javna ustanova za upravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode Varaždinske županije 

Nikola Ščuric 

Javna ustanova za upravljanje zaštićenim dijelovima 
prirode Varaždinske županije 

Marijeta Barlek 

Ministarstvo poljoprivrede; Uprava za stručnu podršku 
razvoju poljoprivrede 

Jelena Stipetić 

Općina Ljubešćica Andrea Horvatić-Žugec 

Općina Ljubešćica Suzana Žugec 

Općina Ljubešćica Mihael Španić 

Osnovna škola Ljubešćica Ivica Rojc 

Osnovna škola Ljubešćica Tamara  Sakač 

Udruga Ljuba voda Danijela Barjaktarević 

Particip GmbH Marija Martinko Ivanov 

Particip GmbH Laura Pomper 

 

Dnevni red: Registracija sudionika uz kavu 
                      Prezentacija Prijedloga Plana uz kavu 

     Stanka za ručak 
     Rasprava za kavu 

 
Nakon okupljanja sudionika, u uvodnom dijelu Javnog izlaganja o Prijedlogu Plana upravljanja, 
ravnateljica Javne ustanove za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode – Sanja Kopjar i dodatna 
stručnjakinja za planiranje (Particip GmbH) – Marija Martinko Ivanov, pozdravile su okupljene 
sudionike. Odmah nakon pozdravne riječi, ravnateljica Sanja Kopjar osvrnula se na različit naziv 
područja EM i općine (POVS Ljubeščica i Općina Ljubešćica). 
Nakon toga, ravnateljica javne ustanove održala je prezentaciju Prijedloga Plana upravljanja 
područjima ekološke mreže Livade kod Hudinčeca i Ljubeščica (PU 053) (Prilog 2. Preslika prezentacija 
Prijedloga Plana upravljanja). Nakon prezentacije, uslijedila je pauza za ručak i rasprava uz kavu. 
Bilješka o raspravi nalazi se u nastavku. 



 
 

 

Bilješka o raspravi u Općini Ljubešćica:  

Sanja Kopjar (JU VŽ) otvorila je raspravu zahvalivši se svim sudionicima na dolasku te ih zamolila da 

iznesu svoje komentare ili patanja vezano za PU 053.  

Sandra Žugec (Općina Ljubešćica) pročelnica općine Ljubešćica prva je komentirala javnu raspravu 
naglašivši da joj je žao što općina i ranije nije bila dovoljno upoznata s područjima ekološke mreže 
Natura 2000 na svome području. Mišljenja je kako je proces planiranja ovog plana upravljanja veliki 
iskorak, te da je tijekom tog procesa općina osvijestila značaj i važnost očuvanja područja EM. Prvi puta 
su se upoznali s ekološkom mrežom Natura 2000 u vrijeme prvih izmjena i dopuna prostornog plana 
uređenja općine Ljubešćica 2018. godine. 

Sanja Kopjar (JU VŽ) komentira da se slaže da javnost nije bila dovoljno upoznata s ekološkom mrežom 
Natura 2000, koja je u Hrvatskoj proglašena još 2013. godine donošenjem Uredbe o ekološkoj mreži. 
Razlog tome je i činjenica da su javne ustanove tek 2019. godine, donošenjem Uredbe o ekološkoj 
mreži i nadležnostima javnih ustanova za upravljanje područjima ekološke mreže, u pravom smislu 
dobile nadležnost nad upravljanjem područjima ekološke mreže. Do tada su aktivnosti javnih ustanova 
bile najvećim dijelom usmjerene na upravljanje područjima koja su zaštićena u jednoj od kategorija 
zaštite (npr. značajni krajobraz Kalnik na području općine Ljubešćica). Za područje općine Ljubešćica, 
javna ustanova je do sada provodila više istraživanja, jedno od njih je i istraživanje brdskih travnjaka na 
području Kalničkog i Varaždinsko-topličkog gorja 

Također je naglasila da ponekad ne treba puno financijskih sredstava kako bi se provele pojedine 
aktivnosti vezane uz informiranje i senzibilizaciju javnosti, te je u tom smislu izrazito važna međusobna 
suradnja i komunikacija. 

Andrea Horvatić Žugec (Općina Ljubešćica) daje informaciju da će se u Ljubeškom listu koji izlazi svake 

godine u 12. mjesecu, ove godine objaviti i članak vezan uz EM Ljubeščica i pripadajuće ciljne vrste. Cilj 

općine je približiti pojmove vezane uz ekološku mrežu Natura 2000 i vrste koje su značajne za područja 

ekološke mreže u općini Ljubešćica, te je u tom smislu zamolila za suradnju i pomoć javne ustanove.  

Danijela Barjaktarević (Udruga Ljuba Voda) predsjednica udruge postavlja pitanje vezano uz lokacije 

na kojima je evidentiran nalaz jadranske kozonoške u općini Ljubešćica, te je također izrazila želju za 

intenzivnijom budućom suradnjom s javnom ustanovom, u cilju informiranja i senzibilizacije javnosti 

za očuvanje prirodnih vrijednosti na području općine Ljubešćica.  

Sanja Kopjar (JU VŽ) zaključno komentira da je ovaj proces izrade planova upravljanja značajno 

pridonio razvoju suradnje između javne ustanove i dionika s pojedinih područja ekološke mreže, a što 

će u budućnosti značajno doprinijeti boljem upravljanju i očuvanju prirodnih vrijednosti 

Javno izlaganje je završilo u 16 sati. 

Zapisnik sastavila: Antonela Pausić, Particip GmbH 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

Prilog 1. Preslika potpisne  liste sudionika 

 

 
 

 
 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

Napomena/pojašnjenje – s obzirom na simptome i sumnje na COVID-19, dodatna stručnjakinja za 
facilitaciju Ivana Laginja je, prema naputku i uputnici svojeg liječnika opće prakse, obavila testiranje na 
COVID-19 u Hrvatskom Zavodu za javno zdravstvo, koje je potvrdilo prisutnost virusa. S obzirom na 
činjenicu da je potvrda sumnje na bolest stigla e-mailom u popodnevnim satima u utorak, 6. prosinca, 
Particip GmbH nije bio u mogućnosti osigurati fizičku zamjenu facilitatora. O situaciji je odmah 
obaviještena i Javna ustanova za upravljanje zaštićenim dijelovima prirode Varaždinske županije. S 
obzirom na vrlo kratak rok za otkazivanje kao i činjenicu da je već veliki broj dionika prijavio svoje 
sudjelovanje, dionička radionica u vidu javne prezentacije nije otkazana, a facilitaciju radionice 
preuzela je dodatna stručnjakinja za planiranje upravljanja, Marija Martinko Ivanov. 



 
 

 

Prilog 2. Preslika prezentacije Prijedloga Plana upravljanja 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 



 
 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 


